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Expert opinion 

Adenovirus efficacy of Promanum pure in a quantitative suspension test at 200e according to EN 14476 
under clean conditions 

This updated expert opinion is based on the test report Bll ML 1291 AA dated 17/12/2011. 

The virus-inactivating properties of the hand disinfectant Promanum pure of B. Braun Medical AG against adenovirus type 5 
were investigated by a quantitative suspension test according to prEN 14476:2011 under clean conditions. 

According to EN 14476 a disinfectant or a disinfectant solution at a particular concentration is considered as having virus­ 
inactivating properties if within the recommended exposure period the titer is reduced by ~ 4 10glO (inactivation ~ 99.99 %). 

Promanum pure was examined undiluted at 20°(. 30 and 60 seconds were chosen as exposure times. The hand disinfectant 
Promanum pure of B. Braun Medical AG demonstrated effectiveness against adenovirus type 5 undiluted after a contact 
time of 30 seconds at 200( under clean conditions. Therefore, Promanum pure can be declared as virucidal against adeno­ 
virus as follows: 

undiluted 30 seconds 

The test report still fulfills the requirements for a measurement of virucidal activity based on EN 14476:2013+A 1 :2015, 
u¡....wtt!'ft..l:f'st standard. 
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Gutachten 

Wirksamkeit von Promanum pure gegenüber dem Adenovirus Typ 5 im quantitativen Suspensionsversuch 
gemäß EN 14476 unter geringer organischer Belastung 

Dieses aktualisierte Gutachten basiert auf dem Prüfbericht Bll ML 1291 AA vom 17.12.2011. 

Das Händedesinfektionsmittel Promanum pure der B. Braun Medical AG wurde gemäß Auftrag auf seine 
virusinaktivierenden Eigenschaften gegenüber dem Adenovirus Typ 5 nach der prEN 14476:2011 unter geringer Belastung 
untersucht. 

In der EN 14476 wird dann von einer Virus-Wirksamkeit eines Desinfektionsmittels ausgegangen, wenn nach einer 
bestimmten Einwirkzeit eine Reduktion des initialen Virustiters um ~ 4 logw-Stufen (Inaktivierung ~ 99,99 %) erfolgt ist. 

Das Händedesinfektionsmittel Promanum pure wurde unverdünnt bei 200e untersucht. Die Einwirkzeiten betrugen 30 und 
60 Sekunden. Nach 30 Sekunden war eine Reduktion des Virustiters um ~ 4 loglO-Stufen unter geringer Belastung in allen 
Ansätzen nachweisbar. Somit ergibt sich eine Adenovirus-Wirksamkeit wie folgt: 

unverdünnt 30 Sekunden 

Der genannte Prüfbericht erfüllt ebenfalls die Voraussetzungen für die Auslobung einer ausreichenden Wirksamkeit gemäß 
EN 14476:2013+A 1 :2015, die den aktuell gültigen Teststandard darstellt. 
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